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§ 1 

Justering och närvaro 

Vice ordföranden Inger Stenelo utsågs att tillsammans med 

ordföranden Christer Bentzer justera dagens protokoll vilket 

ska ske fredagen den 26 augusti. 

 

§ 2 

Information om anhörigstöd 

Anhörigkonsulent Karin Holm och Ann-Katrin Forsman 

Fermelin informerade om anhörigstöd som bedrivs i 

samarbete mellan stadsdelsförvaltningarna Hägersten-

Liljeholmen och Älvsjö. Konsulenterna erbjuder sig att 

komma till pensionärsföreningarnas medlemsmöten och 

berätta om verksamheten.  

 

Anhörigvecka anordnas i staden 3-9 oktober. 

 

Informationsfoldrar finns tillgängliga på medborgarkontoret 

och delades ut till rådet. 

 Anhörigstöd i Älvsjö 

 Syn- och hörselinstruktörerna i Söderort 

 Fixartjänsten i Älvsjö  

 

§ 3  

 Anmälan av föregående protokoll 

Anmäldes att protokoll från rådets sammanträde 2016-06-09 

justerats den 10 juni. 

 

§ 4 

Anmälan av inkomna handlingar 

1. Kommunstyrelsens pensionärsråd, protokoll 2016-06-07 

2. Tvärpolitiska gruppen, anteckningar 2016-05-25 

 

 

Genomgång av ärenden till stadsdelsnämnden 2016-09-01, § 5-13 

 
§ 5 

Omstrukturering av korttidsboendet på Kristallgården 

Stadsdelsförvaltningen lämnade tillbaka en huskropp på 30 

lägenheter från Älvsjö servicehus till fastighetsägaren Micasa 

år 2013. Den första september 2015 startade 

socialförvaltningen ett så kallat PUT-boende (boende för 
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personer med permanent uppehållstillstånd) i huskroppen. 

Detta påverkade då korttidsboendet som 

stadsdelförvaltningen driver och som ligger i bottenplanet på 

huskroppen där PUT-boendet drivs. Korttidsboendet blev då 

avskild från de övriga delarna inom servicehuset såsom 

restaurang, bibliotek, aktiviteter och entrén till kortidsboendet 

blev flyttat. Detta har visat sig inte vara optimalt varken för 

PUT-boendet eller för korttidsboendet.  

 

Diskussioner om olika lösningar har förts med Micasa samt 

med socialförvaltningen som är i behov av flera lokaler för 

sin verksamhet.  

 

Stadsdelsförvaltningens förslag är att minska antalet 

korttidsplatser med tre platser samt att omvandla fem vård- 

och omsorgsplatser till korttidsplatser. Totalt blir det en 

minskning av antalet vårdplatser från 61 till 53.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2016-08-02. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet.  

 
§ 6 

Biblioteksplan 2016-2020, remiss 

Kommunstyrelsen har remitterat ”Här är världen större:  

Biblioteksplan för Stockholms bibliotek 2016-2020” till 

berörda remissinstanser för yttrande. 

 

Stadsdelsförvaltningen är positiv till biblioteksplanen. Planen 

tar sin utgångspunkt i de olika bibliotekens uppdrag i att 

erbjuda litteratur, möjlighet till bildning, informations-

inhämtning och källkritik, språkutveckling i en växande stad 

med visionen ett Stockholm för alla.  

 

Bibliotekens utveckling ska göras med användaren i fokus 

och i en strävan att vara relevant för fler. Arbetet för att nå 

nya användare ska vara evidensbaserat. Öppettiderna ska 

prioriteras efter stockholmarnas behov och bibliotekens 

utformning ska skifta och vara olika avseende inriktning, 

aktivitetsnivå och atmosfär.  

 

Förvaltningen menar att denna planering skulle fortsätta att 

utveckla biblioteken på ett positivt sätt i relation till en 
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växande stad med stor inflyttning och planen omfattar också 

en särskild satsning på barn och ungdomar. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2016-08-08. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 7 

Motion (L) om rätt till äldreboende 

Enligt motionen, som skrivits av Ann-Katrin Åslund (L), har 

äldre inte fått det lättare att komma till ett särskilt boende 

efter det att stadens riktlinjer för handläggning inom 

socialtjänstens äldreomsorg har förändrats.  

 

I motionen yrkas: 

Att stadens riktlinjer för handläggning inom socialtjänstens 

äldreomsorg ändras så att äldre med omfattande behov av 

hemtjänst ska beviljas plats på servicehus eller vård- och 

omsorgsboende, när den äldre så önskar och när kostnader för 

beviljade hemtjänstinsatser överstiger kostnaderna för att 

bevilja plats på boende.  

 

I stadens riktlinjer framgår att särskilt boende ska beviljas 

bl.a. vid ”oro orsakad av psykisk ohälsa, kognitiv svikt eller 

demenssjukdom som påverkar den enskildes förmåga att 

fungera i ordinärt boende”.  

 

Älvsjö stadsdelförvaltning anser att den enskildes önskemål 

om boendeform är en väsentlig faktor vid biståndsbedömning 

samt att hög ålder och det ekonomiska perspektivet bör 

beaktas i den sammantagna bedömningen. 

 

I varje enskild ansökan sker alltid en individuell och samlad 

bedömning. De riktlinjer som finns används som underlag när 

personer ansöker om särskilt boende och ger tydligt mål för 

beslut men ett arbete pågår nu för att förtydliga dessa 

ytterligare. Äldreförvaltningen samordnar stadens arbete 

gällande riktlinjer och policys.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2016-08-10. 

 

 

 



ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND  
PENSIONÄRSRÅDET                                         SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

                                                                                                        2016-08-25                                            

 

 

 

 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och ställer sig bakom 

förvaltningens förslag till beslut. 

 
§ 8 

Motion (KD) om våld mot äldre kvinnor, remiss 

Kommunstyrelsen har remitterat ”Motion om våld mot äldre 

kvinnor” från Sofia Modigh (KD) till tre stadsdelsnämnder, 

facknämnder samt andra berörda remissinstanser för yttrande. 

 

I motionen föreslås att äldreförvaltningen ska ges i uppdrag 

att göra en handlingsplan för att öka kompetensen och 

insikten om våld mot äldre i allmänhet och mot äldre kvinnor 

i synnerhet, hos samtlig personal inom stadens äldreomsorg, 

både i privat och i egen regi.  

 

Förvaltningens bedömning är att det inom staden finns  

program för kvinnofrid - mot våld i nära relationer som är ett 

styrdokument för alla stadens nämnder. Inom Älvsjö 

stadsdelsförvaltning finns särskild person som ansvarar för att 

programmet tillämpas. Vi förutsätter att programmet 

utvärderas och utvecklas utifrån de behov som 

uppmärksammas och då även när det gäller våld mot äldre 

kvinnor. Stadsdelsnämnden föreslår att nämnden överlämnar 

stadsdelsförvaltningens svar till kommunstyrelsen. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2016-08-01. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 9 

Rapport om framtida inriktning för färdtjänsten, remiss 

Kommunstyrelsen har remitterat ”Rapport Framtida 

inriktning för färdtjänsten” till ett urval stadsdelsnämnder 

varav Älvsjö stadsdelsnämnd är en. Socialnämnden, 

Trafiknämnden och Stadsledningskontoret skall också lämna 

yttrande. 

 

Trafikförvaltningen har i uppdrag att fastställa en strategisk 

inriktning för framtiden för färdtjänsten och utreda nya 

trafiklösningar för närtrafik och anropsstyrd trafik inom den 

allmänna kollektivtrafiken. Utredningen har gjorts dels för att 

slå fast en inriktning inför kommande planeringsstudie inför 
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upphandling av färdtjänstverksamheten och dels som 

underlag i valet av nytt trafikplaneringssystem.  

 

Älvsjö stadsdelsförvaltning är positiva till förslagen om att:  

 Trafikförvaltningen tar en större kontroll över trafiken 

samt ett större ansvar för hanteringen av kundärenden 

och dialogen med resenären.  

 En fristående beställningscentra (som i nuvarande avtal) 

även ska kompletteras med funktion för tillgänglighet till 

fordonsposition och omdirigering.  

 Förslaget om flextrafik i tätortsområden som inte 

trafikeras av allmänna kommunikationsmedel eller ligger 

avlägset. I landsorten ges inte samma möjlighet till 

samordning varför anropsstyrd trafik med taxi kan vara 

en lösning. 

 Alla färdtjänstresenärer oberoende av 

funktionsnedsättning och färdtjänsttillstånd bedöms 

likartat och utifrån samma regelverk.  

 Ta bort möjligheten för personer att utan begränsningar 

använda färdtjänsten för fritidsresor. 

 Förslaget om utformning och nivå på egenavgifter. 

 

Älvsjö stadsdelsförvaltning är tveksamma till förslagen om 

att: 

 Resenärer med tillstånd för resa med taxi generellt skall 

ges möjlighet till 500 resor per år, särskilt då det 

framkommer att det endast är en mindre andel som reser 

så mycket (mindre än 2 procent). Bedömningen är att en 

generell tilldelning kan vara positivt men att nivån för 

antalet resor per år bör begränsas.  

 Det framkommer att det är ett litet antal resenärer som 

reser för stora summor varje år. I dessa enskilda ärenden 

bör särskilda prövningar och biståndsbedömningar göras. 

Förvaltningen föreslår att det skall beslutas om en övre 

gräns för hur många resor per år som kan beviljas. 

 Införande av kundvalsmodell ”Val av transportör” och 

om de extra kostnaderna det beräknas medföra. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2016-07-06. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och ställer sig bakom 

förvaltningens förslag till beslut. 

 



ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND  
PENSIONÄRSRÅDET                                         SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

                                                                                                        2016-08-25                                            

 

 

 

 

 

 

 
§ 10 

Delrapport från äldreboendeutredningen, remiss 

I budget 2015 beslutade kommunfullmäktige att en utredning 

skulle göras för att tydliggöra hur behovet av olika bostäder 

för äldre ska tillgodoses. 

 

Älvsjö stadsdelsförvaltning är positiva till utredningens 

förslag att staden skall erbjuda tre boendeformer för äldre – 

trygghetsboende med aktivitetscentra, servicehus och vård- 

och omsorgsboende.  

 

Älvsjö stadsdelsförvaltning delar utredningens uppfattning att 

det finns behov att höja ambitionerna när det gäller äldres 

möjlighet till tryggt boende utan biståndsbedömning. Att 

omvandla senior- och trygghetsboenden till trygghetsboende 

med aktivitetscentra kan öka möjligheten och 

förutsättningarna för social gemenskap och ökad trygghet.  

 

Utredningen föreslår att stadsdelsnämnderna skall ansvara för 

de aktivitetscentra som ska finnas i trygghetsboendena. För 

att säkerställa att äldre erbjuds tryggt boende, på lika villkor i 

staden, bör det tydliggöras vilken kompetens, tillgänglighet 

och omfattningen av aktiviteter och social gemenskap som 

ska erbjudas.  

 

Förvaltningen instämmer i vikten av att tydliggöra 

servicehusens funktion och målgrupp för att därigenom 

motsvara behov och förväntningar. Det är även av vikt att 

redan gjorda bostadsanpassningar, som beviljats till enskilda 

personer, kan tas tillvara samt att en samordning sker i 

stadens allmännyttiga bolag för att öka tillgänglighet. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2016-07-12. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och vill framföra att man 

saknar planering för någon form av mellanboende för äldre 

som inte har vårdbehov men behöver trygghet och social 

gemenskap. Ett sådant boende i centrala lägen skulle minska 

behoven av färdtjänst och kunna fördröja behoven av 

kostnadskrävande vårdboende.  
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§ 11 

Ändring av instruktion för pensionärsråden, remiss 

Kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR) och de lokala 

pensionärsråden är rådgivande organ med syfte att ge 

inflytande och insyn i allmänna frågor som rör äldres 

levnadsförhållanden. Såväl KPR som stadsdelsnämndernas 

pensionärsråd har ledamöter och ersättare som väljs för en 

mandatperiod om ett år.  

 

Stadsledningskontoret föreslår att ersättarna i både KPR och 

de lokala råden tas bort och att antalet ledamöter i de lokala 

råden utökas till 10. Det föreslås ett tillägg i instruktionen om 

att pensionärsföreningarna på begäran ska kunna styrka sitt 

medlemsantal. Mandatperioden föreslås ändras till 4 år i 

enlighet med stadsdelsnämndens period.  

 

Stadsdelsförvaltningen instämmer till fullo i 

stadsledningskontorets överväganden vad gäller rådens 

sammansättning där alla ledamöter föreslås bli ledamöter. 

Vad gäller förändrad mandatperiod ser förvaltningen fördelar 

med en minskad administration och tycker att det är bra att 

mandatperioden blir enhetlig för pensionärsråd och råden för 

funktionshinderfrågor. Förvaltningen vill dock peka på att en 

förlängd mandatperiod begränsar möjligheten till omprövning 

av de ledamöter som är valda. Förvaltningen har inga 

invändningar mot att uppgiften om medlemsantal vid behov 

ska kunna styrkas. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2016-08-10. 

 

Pensionärsråd 

Rådet har tagit del av ärendet och ser fördelen med att kunna 

minska administrationen genom en förlängd mandatperiod. 

Rådet vill dock peka på att det kan bli svårare att rekrytera 

deltagare till uppdrag som gäller för hela mandatperioden. 

Många är ovana och tveksamma till att ge sig in i ett uppdrag 

av det här slaget. Staden skulle kunna underlätta 

rekryteringen och ge bättre förutsättningar för ett bra arbete i 

råden genom att anordna någon form av 

introduktionsprogram för nya deltagare.  
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§ 12 

Redovisning av ej verkställda beslut till IVO, kvartal 2/ 

2016 

Enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service 

till vissa funktionshindrade (LSS) ska kommunen varje 

kvartal redovisa till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 

de beslut om bistånd eller insats som inte har kunnat 

verkställas inom tre månader. Kommunen ska på 

motsvarande sätt rapportera om en insats har avbrutits och 

inte verkställts på nytt. 

 

För kvartal 2/ 2016 har förvaltningen rapporterat 5 beslut 

inom LSS-området som ej verkställda, 3 ärenden har 

rapporterats som verkställda. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2016-07-01. 

 

Pensionärsråd 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 13 

Ekonomisk månadsrapport per juli månad 

Älvsjö prognostiserar per juli 2016 totalt ett resultat efter 

resultatdispositioner som är i balans med budget. Underskott 

prognostiseras inom äldreomsorgen och avser främst 

hemtjänstverksamheten. Överskott prognostiseras inom 

administrationen och individ- och familjeomsorgen. Det råder 

osäkerhet om hur volymerna för myndighetsenheterna 

kommer att utvecklas under hösten och om nämnden får full 

kostnadstäckning för ensamkommande flyktingbarn 2016. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2016-08-05. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

§ 14 

Övriga frågor 

Ökat inflytande 

Rådet har under året på olika sätt varit engagerade i frågan 

om hur deras inflytande kan ökas och förbättras. 

Förvaltningen pekar på följande åtgärder som påbörjats eller 

planeras: 



ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND  
PENSIONÄRSRÅDET                                         SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

                                                                                                        2016-08-25                                            

 

 

 

 

 

 Rådet medverkar med representanter vid nämndens 

planeringsdag under hösten inför kommande års 

verksamhetsplan. 

 Rådet träffar nämnden och får tillfälle att framföra 

sina frågor vid sammanträdet den 22 september 

 Presidiemöten genomförs såsom tidigare 

 Rådet kommer att delges remisser i ett tidigare skede 

för att ge möjlighet att inlämna synpunkter inför 

förvaltningens arbete med remissvaret. 

 

Dessutom finns nu en äldreombudsman i staden som arbetar 

för att ta tillvara de äldres intressen i stadens olika 

verksamheter. 

 

Studiebesök på Solberga vård- och omsorgsboende 

Pensionärsrådet är välkommet på studiebesök till Solberga 

vård- och omsorgsboende fredag 21 oktober, kl. 13.30. 

 


